
 דרכא ע"ש מקסים לוידוח סיור בית הספר  

 יעקב סובלמגיש:                   

יצאנו אל בית הספר סיורנו השני ב .םיספר ייחודי בבתי אנו יוצאים לסיורים תכנית רג"במ כחלק

שנים כאשר  3-עבר שינוי לפני כ "ע"ש מקסים לוי"בית הספר  ע"ש מקסים לוי אשר בלוד. "דרכא"

 נכנסה לבית הספר הרשת "דרכא".

היא רשת בתי ספר תיכוניים אשר הוקמה בתמיכת משרד החינוך ובעידודו על מנת  "דרכא"רשת 

חברתית במדינת ישראל בדרכם להיות מוסדות חינוך מובילים -לחזק את בתי הספר בפריפריה הגאו

הילות שונות בחברה הישראלית ופועלת כוללת בתי ספר מק "דרכא"בתחום החינוך העל יסודי. רשת 

לחיזוק המרקם החברתי במדינת ישראל. הרשת מלווה במועצה ציבורית הכוללת אנשי רוח, חינוך 

 .ועשייה מובילים בחברה הישראלית

יהודים והן מבחינה -הן מבחינת יחסי הערבים ,העיר לוד לאורך השנים התפתחה כעיר מורכבת מאוד

, גבוהה-אקונומי בינוני-אקונומית. העיר סבלה מגל עזיבה גדול של תושבים בעלי מעמד סוציו-סוציו

בירת הסמים". בשנים אפילו נקראה "אחוזי פשיעה גדולים ו דבר אשר גרם להתפתחותה כעיר בעלת

והעירייה הפשע בעיר דוכא משמעותית. בד  האחרונות, אחרי מבצעי אכיפה רחבים של המשטרה

 רשת "דרכא" סיפחה את בית הספר ע"ש מקסים לוי תחתיה.  ,בבד כחלק משיקום העיר

עיר צריך להתחיל מהבסיס שזהו חינוך. באמצעות חברה/ אני חושב שזהו צעד מבורך, כדי לשקם

ספורט ובכך פחות ילדים הנוער ישקיע את מאמציו בהצלחה בלימודים או ב ,חינוך ושאיפה להשכלה

 ישוטטו ברחובות ויתעסקו בפשיעה. המשטרה לבדה יכולה לאסור את העבריינים הצעירים אך זהו

  הוא רק על ידי חינוך. , עמוק ושורשיפתרון אמיתי פתרון זמני. אך ורק

ית, המבנה מתוחזק היטב ויחסית בית הספר הייתה חיובשל חבריי לכיתה ברג"ב מ ההתרשמות

. בית הספר ואת "דרכא"רשת שיחת פתיחה אשר בה הציגה את  מנהלת בית הספר ערכה. חדיש

כאשר  ,מתן עזרה גם לשכבה הבינוניתמשנתה ואת דרך בית הספר, שהיא המנהלת פרסה את 

רק לשכבות החזקות ביותר או  ,תי הספר השונים לשכבה זו אלאבדרך כלל אין התייחסות בב

על מנת לספק את הצרכים של  ל תקציב נרחבהספר מקב בנוסף לכך, בית החלשות ביותר.

 .ולהביא אותם לזכאות לתעודת בגרותבמטרה לקדם אותם בלימודים התלמידים 



 

 השיעור הועבר על ידי  .בשיעור חינוך גופני , כחלק מההתבוננות על בית הספר, צפינו במהלך הסיור

עם  יצירתית, פעילות גופנית משולבת השיעור הועבר בצורה .רכז מגמת חינוך הגופני בבית הספר

די, זהו רעיון נהדר שעד עכשיו הכרתי רק משיעורי ספיניניג ואירובי, להעביר שיעורי חינוך לדי .מוזיקה

כחלק מהמגמות השונות שבית הספר מציע  גופני בדרך זאת בבית הספר נראה כדבר מבריק.

. לצערי, שחובה להיות בכל בית ספר מגמת ספורט היא מגמה לטעמי,לתלמידים יש מגמת ספורט. 

אני למדתי בתיכון לא הייתה מגמת ספורט. ספורט היא דרך חיים ודבר אשר מפתח בבית הספר בו 

אצל התלמידים גם את הצדדים הלא פיזיים ולכן, הינו נצרך וחובה שיהיה קיים בכל בית ספר. 

גיעים משכונות הילדים שחלקם מ למגמת ספורט, גדול ספציפית בבית הספר הזה יש צורך עוד יותר

אותם לערכים נשגבים ולמנוע מהם לפנות לאפיקם להוות מפלט בשבילם ולחנך  קשות, הספורט יכול

                                                    שליליים.

למרות הקשיים הרבים והאוכלוסייה הקשה  לא ניתן להתעלם מההצלחה שהשינוי בבית הספר גרם.

אחוז והעלה את   25-ליח להעלות את הזכאים לבגרות בכשפוקדת את בית הספר, בית הספר הצ

אחוזי הגיוס. בית ספר זה הוכיח שאין להרים ידיים ולוותר על ערים שנמצאות במצבים קשים כמו 

בשילוב של חינוך עם עבודה משטרתית לשקם עיר שהייתה  ,לוד. אפשר במעט זמן עם עבודה קשה

. בנוסף, בית ספר זה נותן לי השראה ומעורר בי מחדש את הרצון לעבוד עם אוכלוסיות שעמוצפת בפ

קשות. מערכת החינוך ובכלל מדינת ישראל צריכה לקחת דוגמא מהנעשה בלוד ולנסות להעתיק זאת 

הוא המתכון לשיקום החברה  ,לערים אחרות בארץ. המדינה צריכה להבין שהמודל הזה הקיים בלוד

  ריאה יותר ושוויונית.בשהיא חברה עבר ברתי ובכך נוכל לצעוד קדימה לוג חולשגש

פרסם בעמוד  ,בהקשר לדבריי על השינויים שצריך לבצע קודם כל בחברה כדי ליצור שינויים חברתיים

 .הפייסבוק שלו נשיא המדינה מר רובי ריבלין קטע קצר שכתב מנהל בית הספר בתיכון בו למדתי

 :על בית הספר "דרכא" הדוחימים ספורים אחרי הגשת  לפייסבוק קטע הועלהה במקרה

שמי ירמי ואני מנהל את תיכון "הימלפרב" בירושלים. אני מנהל כבר עשרים 

שנה ועד שהגעתי בפעם הראשונה ללמד אנגלית בבית הספר של שירין, 

מעולם לא הייתי בבית ספר ערבי. להיכנס ככה עם כיפות סרוגות לבי"ס 

זה משהו שמטלטל אותך כל פעם מחדש. הם מחכים לי בחוץ ערבי בלוד 



שאגיע. הבנות עם החיג'אב שואלות אותי "מתי אנחנו באות לבקר בבית 

הספר שלך?" הבן היחיד בקבוצה מחבק אותי. כשאני מגיע לבית הספר של 

שירין, אני מביא איתי תלמידים שמבקשים להצטרף, עכשיו יש לי כבר רשימת 

תלמידים שלי באוטו בכל נסיעה.  4-א יכול לקחת יותר מהמתנה כי אני ל

אין לי ספק שקורה לנו שם, בלוד, משהו קטן אבל משמעותי. אולי הפתרון 

לחלק מהבעיות שלנו צריך להגיע מהחברה האזרחית ולא מהפוליטיקה. אולי 

 .יש לנו יותר כוח לעצב את חיינו ממה שאנחנו חושבים

הספר התיכון התורני ע"ש פ. הימלפרב, חבר הרב ירמי סטביסקי, מנהל בית 

 .ב״תקווה ישראלית״ בחינוך לשותפות

 

 

 


